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Tízmillió emberre 
harminc szakorvos 

M e g d ö b b e n t ő e n kevés szájsebész dolgozik Magyarországon, a z egész d é l -
alföldi régiót ellátó Szegeden jelenleg mindössze hat szakember praktizál . 
A szakklinika vezetője szerint a képzés átalakulásával és hosszúságával m a -
gyarázható a hiány. 

Csütörtök, 2 0 0 8 . április 10. 

TOMBÁCZ RÓBERT 

Aktuális I 5 

A BELVÁROSI HÍD ÚJSZEGEDI L Á B Á N Á L F O R G A L O M F Ü G G Ő L Á M P A R E N D S Z E R SZABÁLYOZNÁ M A J D A KÖZLEKEDÉST F o t ó : K a r n o k Csaba 

Újszeged: mindennapos 
a reggeli forgalmi dugó 

Még húsvétkor szenvedett biciklibal-
esetet az a kilencéves kislány, akit 
szülei Budapesten öt napig hordozgat-
tak kórházról kórházra, mert a súlyos 
szájüregi sérülését nem látta el senki. 
Az intézmények - amelyek arra hivat-
koztak, hogy nem volt náluk ügyele-
tes szájsebész - eljárását jelenleg az 
ÁNTSZ vizsgálja. A botrányos eset rá-
világított: Magyarországon nincs elég 
szájsebész szakorvos. 

- Tízmillió ember szájsebészeti ellá-
tását nagyjából húsz-harminc arc- és 
állcsontsebész szakorvos próbálja 
megoldani - erősítette meg információ-
inkat Nagy Katalin, az SZTE Fogorvos-
tudományi Karának szájsebészeti tan-
székvezetője. A professzor - aki a kar 
dékánja is - ugyanakkor hozzátette: 
gyermekszájsebész-képzés és -szak-
vizsga nem is létezik, a felnőtteket ke-
zelő szájsebészeknek el kell tudniuk 
látni a gyerekeket is. Hogy ekkora a hi-
ány a szájsebészekből itthon, annak 
oka leginkább a képzés sajátosságai-
ban rejlik - magyarázta a dékán. 

M GYEREKSZÁJSEBÉSZ-KÉPZÉS N E M 
LÉTEZIK F o t ó : Segesvári Csaba 

Több száz 
gárdista jön 
Szegedre 
A Magyar Gárda több száz tagja vehet 
majd részt a május elsejétől harmadi-
káig tartó szegedi majálison - jelentette 
ki tegnapi sajtótájékoztatóján Dósa Ist-
ván, a Magyar Gárda országos parancs-
noka a szegedi városháza előtt. El-
mondta, a szervezet tagjai vendégként 
érkeznek az általuk „kulturális sereg-
szemlének" tartott rendezvényre. A 
gárdisták - ha a rendőrségtől engedélyt 
kapnak - a városházánál sorakoznak 
majd, és innen vonulnak a Dorozsmai 
úti kempingbe. - Nem vagyunk rasszis-
ták, kirekesztők, ezért nem értjük, Sze-
ged közgyűlése miért nyilvánított min-
ket nemkívánatos szervezetté - fogal-
mazott Dósa István. A Jobbik szegedi 
elnöke, Tóth Péter pedig azt mondta: 
„az elmúlt hetekben olyan bűncselek-
mények történtek Szegeden, amelyek 
mellett nem mehetünk el szó nélkül". 
Ezért levelet írtak Botka László polgár-
mesternek és Zélity László városi rend-
őrkapitánynak, de ha velük nem tud-
nak megoldást találni, a megyei gárdis-
tákat kérik meg arra, hogy „tartsák 
szemmel" a belvárost, különös tekin-
tettel a Kárász utcára. 

fi J Ö N A Z ARCSEBÉSZET. Pár hónap 
múlva külön általános orvosi 
profilként jelenik meg az arc- és 
állcsontsebészet Szegeden is, e z -
zel fellendülhet a speciális, h i -
ányszakmának számító sebészeti 
szakág Dél-Magyarországon. A 
szakmai részleg vezetőjeként a 
németországi Münsterből vissza-
tér hazánkba Piffkó József pro-
fesszor, a szakterület Euró-
pa-szerte elismert művelője -
tudtuk meg Nagy Katalintól. 

2004 óta ugyanis a szájsebészeti 
szakképzés kettévált: arc- és áll-
csontsebészeti , illetve dentoalveolá-
ris ágakra. Az előbbi á l ta lános orvo-
si d iplomára épül, és többek közt a 
fej-nyak területének daganataival , 
állcsont-ortopédiai helyreáll í tással 
foglalkozik, míg az utóbbi fogorvosi 
diplomához kötött, és a szájon belü-
li, foggal és fogmederrel kapcsolatos 
műtéteket végez a művelője . Egy 
arc- és ál lcsontsebésznek az orvosi 
diploma megszerzése után további 
hat évet kell tanulnia , a dentoalveo-
láris sebésznek pedig há rmat . Az 
előbbi szakmát a rendkívül hosszú 
képzési folyamat miatt csak kevesen 
választ ják . A másodikból már töb-
ben vannak : Szegeden jelenleg öt re-
zidens vesz részt dentoalveoláris 
szakképzésen, így néhány éven be-
lül lesz elegendő u tánpót lás - ígéri a 
dékán. 

Hogy addig mi lesz? A négy dél-al-
földi megyét ellátó szegedi szakklini-
kán jelenleg két arc- és állcsontse-
bész, és négy dentoalveoláris sebész 
dolgozik - a dékánnal együtt. A pro-
fesszor úgy véli, legalább kétszer 
ennyi szakembert igényelnének a 
szükségletek. Szegedhez legközelebb 
egyébként Kecskeméten, illetve Pé-
csen találni szájsebész szakorvost. A 
dékán elárulta: az óriási terhelésnek 
csak úgy tudnak megfelelni a szege-
di szakorvosok, hogy nem mennek 
szabadságra. így a szegedi fogászati 
kar kl inikáján a fogászati és szájse-
bészeti ellátás a nap 24 órá jában 
működik. 

VIZSGÁLATOT AKAR A FIDESZ 
AQUALAND-ÜGYBEN 
- A Ligetfürdő be ruházáshoz szüksé-
ges appor t á l andó vagyon egy részét 
az önkormányza t csak a mai köz-
gyűlésen akar ja forgalomképtelen 
törzsvagyonból forgalomképessé 
minősíteni . Ezek szerint a városve-
zetés olyan pályázati terveket nyúj-
tott be a Nemzeti Fejlesztési Ügy-
nökséghez, amelyek elidegeníthetet-
len önkormányzat i törzsvagyonra 
vonatkozó épí tkezések és elidegení-
tés terveit ta r ta lmazta . Ez jogi non-
szensz, ezért a Fidesz átfogó vizsgá-
latot kezdeményez - jelentette ki 
tegnap Kohári Nándor önkormány-
zati képviselő. 

LEÁLL A HÉT VÉGÉN AZ EGYETEMI 
TELEFONKÖZPONT 
A Szegedi Tudományegyetem ezen a 
hétvégén - ma 12 órától hétfő reggel 8 
óráig - távközlési rendszerének kor-
szerűsítése miatt teljesen leállítja tele-
fonrendszerét. A telefonközpont ope-
rációs rendszerének cseréje alatt az 
oktatási és betegellátási intézmények 
a hívásátirányítások ellenére is rend-
kívül korlátozottan érhetők el. A rész-
leges elérhetőségekről az egyetem 
honlapján (www.u-szeged.hu) és köz-
ponti telefonszámán (62/544-000) ad-
nak tájékoztatást. 

- 4 Folytatás a z 1 . oldalról 
A Belvárosi hídon naponta húszezer 
autó halad át. Az újszegediek több-
sége ugyanis személygépkocsival jár 
át dolgozni Szegedre. Emiatt regge-
lente a hídon kialakuló tor lódásban 
vesztegelnek az utasokkal teli jár-
művek . Sokszor egy-két buszban, 
troliban több ember vár az átjutás-
ra, mint a torlódás összes személy-
gépkocsi jában együttvéve. Ehhez 
még hozzájön, hogy míg Szeged 
összlakossága 2001 óta háromezer 
fővel csökkent (168 ezerről 165 ezer-
re), addig Újszeged népessége közel 
1200 fővel gyarapodott (24 ezer 
118-ról 25 ezer 300-ra). Olyan ez, 
mintha Mártély minden lakója be-
költözött volna a ker tvárosba. Bár 
szerettük volna, korábbi adatokat 
nem tudtak adni sem a városházán, 
sem a Központi Statisztikai Hivatal-
ban. 

A d é l i h í d t a l á n 2013 u t á n 
é p ü l h e t m e g 
Nagy Sándor városfejlesztési alpol-
gármester szerint a déli híd megépíté-
se jelentené a megoldást a helyzetre, 
de erről jó pár évre lemondhatunk, 
ugyanis ebben az uniós ciklusban, 
2013-ig biztosan nem kap forrást híd-
építésre az önkormányzat. Hogy ak-
kor mit tehet a város? - Egyrészt fej-
lesztjük a közösségi közlekedést, 
buszsávokat, illetve speciális, forga-
lomfüggö lámparendszert alakítunk ki 
a Belvárosi híd hídfőjében, másrészt 
nem vonunk be újabb mezőgazdasági 
területeket lakóterületbe, mert amíg 
nem épül meg a déli híd, nem szabad 
újabb lakóterület-fejlesztéseket végez-
ni - magyarázza az alpolgármester. 
Nem véletlen - mondja -, hogy nem 
nyitották meg a Fő fasort Deszk felé, 
ugyanis az út mentén újabb területe-

A januári fergeteges pótszilveszter 
után a tavaszt köszöntik a d e l m a -
g y a r . h u szépségei: h o l n a p a 
Sing-Singben 50 g y ö n y ö r ű lánnyal -
és a Rádió 88-cal - b u l i z h a t n a k a 
szegediek. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Egy forró, tavaszi ta lá lkozás ötven 
gyönyörű lánnyal Szegeden - ebben 
lehet része annak , aki ho lnap a sze-
gedi Sing-Singben szórakozik ma jd . 
A Rádió 88 és a de lmagyar .hu kö-

ket építettek volna be, ami tovább nö-
velte volna a forgalmat. 

G i g a n t i k u s b e v á s á r l ó k ö z p o n t 
t ö b b e z e r p a r k o l ó v a l 
Ha a Fő fasor városból kivezető sza-
kasza mellett nem is, máshol egy-
más után alakí t ják ki a telkeket a 
ker tvárosban. Bátyiné Mester Zsu-
zsanna, a Limit ingatlaniroda vezető-
je szerint telekkialakítási boom van 
Újszegeden. A több száz telekre -
melyeket Marostőn, a Kállay liget-
ben, a Hársfa és Lövölde utcán, a 
Derkovits fasoron, valamint a lőtéren 
alakítottak, a lakí tanak ki - családi 
házakat , sorházakat , társasházakat 
építenek a beruházók. Az irodaveze-
tő e lmondta: a telekvásárlástól szá-
mított 4 éven belül fel kell húzni a 
házat , és használatbavétel i enge-
délyt kell kérni, máskü lönben ki kell 
fizetnie a tu la jdonosnak a telekátírá-
si illetéket, ami a vételár 10 százaié-, 
ka. Ez nem csekély összeg, ha húsz-
milliós telekkel számolunk. Márpe-

A cél, hogy a buszok és 
W W trolik gyorsabban 

tudjanak átkelni a hídon, ne 
r a g a d j a n a k b e n n a s o r b a n . 
Tapasztó Sándor 

dig ilyenből számtalan található Új-
szegeden, ahol négyzetméterenként 
10 ezertől 30 ezer forintig kínálnak 
telkeket, attól függően, hogy közmű-
vesített vagy sem a terület. Az ingat-
lanszakértő szerint mindenképpen 
kell valamit kezdeni a közlekedéssel, 
mert pár éven belül komoly problé-
mát okoz majd a megnövekedett la-
kosságszám Újszegeden. És akkor 
még nem is beszéltünk a megújuló 

zös bul i ján színre lépnek a l apunk 
in ternetes o lda lán j a n u á r b a n , feb-
ruá rban és márc iusban bemuta to t t 
lányok, akik azonos st í lusú, rövid 
ujjú galléros pó lóban és f a rmerben 
lesznek - a C&A legújabb kollekció-
jának köszönhetően ám különbö-
ző színű fe lsőben aszerint , hogy 
melyik h ó n a p b a n voltak a Nap szé-
pei. 

A lányok közül több mint tízen ré-
szesülnek m a j d valamilyen felaján-
lásban: a legnépszerűbb szépség 

újszegedi fürdőről, az Aqualandról 
és az egykori kendergyár helyén 
épülő Interspar bevásárlóközpontról , 
amelyek szintén ha ta lmas forgalmat 
generálnak majd . Utóbbi a maga 70 
ezer négyzetméterével és több ezer 
parkolójával olyan ha ta lmas lesz, 
hogy abban együtt elférne a Metró, a 
Cora és a Tesco. „Itt a délutáni idő-
szak lesz kritikus, de hogy mennyi-
re, azt még nem tudjuk, nem lát juk. 
Erre akkor kapunk választ , ha ma jd 
tudjuk, mennyien mennek át Sze-
gedről Újszegedre vásárolni" - fogal-
mazott az alpolgármester. 

A t o r l ó d á s t h á t r a h ú z z á k 
a T e m e s v á r i k ö r ú t f e l é 
- Az elektromos közösségi közlekedés-
fejlesztési projekt részeként a Székely 
sor teljes hosszán, valamint a Népkert 
sor és a Vedres utca egy részén autó-
buszsáv épül, a hídfőben, illetve az 
említett utcák csomópontjaiban pedig 
speciális, forgalomfüggő lámparend-
szer biztosítja majd a buszok és trolik 
átjutását a Belvárosi hídon - magyaráz-
ta Tapasztó Sándor projektigazgató. A 
lámparendszer nem enged majd több 
jármüvet a hídra, mint amennyi azt el-
hagyni képes. A Székely sori és a Ved-
res utcai, belváros irányú megállókat 
összevonják a Torontál tér melletti új, 
közös megállóba. A cél, hogy a buszok 
és trolik gyorsabban tudjanak átkelni a 
hídon, ne ragadjanak benn a sorban. A 
megállók járdaszigeten lesznek, úgy, 
mint a Tisza Lajos körúton. A projekt-
igazgató szerint ezzel a megoldással 
megszűnik a sor a Belvárosi hídon, hi-
szen a torlódást hátrahúzzák a Temes-
vári körút felé. A buszsávok és a lám-
parendszer kialakításával három-négy 
hónap alatt végeznek. A jelenlegi üte-
mezés szerint a rendszer üzembe he-
lyezése három év múlva történik meg. 

Győrben, a négycsil lagos Hotel Fa-
mulus lakosztá lyában tölthet el pár-
jával egy hosszú hétvégét. 

Szavazás dönt arról, kik lesznek 
nyertesek: aki nem akar várni a buli 
kezdetéig, csak nézze meg minél 
többször kiválasztottja fényképeit a 
delmagyar.hu Nap szépe rovatában. 
A helyszíni voksolás a bejáratnál ka-
pott kártyával történik - ezt kell átad-
ni a legszimpatikusabb lánynak. A 
pultoknál további kártyákat is lehet 
szerezni. 

A delmagyar.hu nap szépeivel 
találkozhatnak a bulizok . 

http://www.u-szeged.hu

